
Zápis č. 05/20 ‐23 (251) 
z řádného zasedání Akademického senátu FCH VUT v Brně 

konaného 9. března 2021, 14:00 hodin 
prostřednictvím MS TEAMS 

 
Přítomni:  Adamczyková, Diviš, Komendová, Kouřilová, Krouská, Obruča, Pilátová, Pořízka, 

Přikryl, Sedláček, Smilek, Zahrádka. 
Omluveni:    Kalina, Lindovský, Pořízka. 
 
Hosté:     Hladík, Pekař, Repková, Veselý, Weiter. 

Program: 

1. Zahájení zasedání 
2. Informace z vedení FCH VUT v Brně 
3. Různé 
 
AD 1)  
Předseda  AS  FCH  zahájil  zasedání  a  dotázal  se,  zda  má  někdo  připomínky  k programu; 
připomínky nebyly vzneseny, proběhlo hlasování o navrženém programu: 
Hlasování:   

  Pro:     12 

  Proti:     0 

  Zdržel se:   0 

Program dnešního zasedání AS FCH byl schválen tak, jak byl navržen. 
 
Zápis  z předcházejícího  zasedání  mají  všichni  k dispozici,  připomínky  nebyly  vzneseny; 
proběhlo hlasování. 
Hlasování: 

  Pro:     12 

  Proti:     0 

  Zdržel se:   0 

Zápis ze zasedání č. 250 byl schválen. 
 
AD 2)  
Předseda AS předal slovo děkanovi fakulty, prof. Weiterovi: 

‐ Současná  situace  týkající  se epidemie covid‐19: Od minulého  zasedání  se  situace příliš 
nezměnila;  stále  platí  nařízení  rektora  VUT  a  doporučení  v maximální  možné  míře 
využívat  „home  office“.  Začíná  se  provádět  povinné  testování  zaměstnanců  – 
pravděpodobně ještě dojde k dílčím změnám, ale zatím funguje dobře. Výsledek testu je 
samozřejmě aktuální daný den, ale platnost testu je týden – i proto se doporučuje práce 
za domu v případech, kde je to možné. 
Výuka:  Dá  se  očekávat,  že  opatření  budou  neměnná  do  Velikonoc;  dle  předběžných 
informací  by měly  vyjít  nové pokyny pro  vysoké  školy  s platností  od 1.  4.;  je  dobré  se 
zatím  připravit  na  to,  pokud  by  došlo  od  dubna  k částečnému  rozvolnění.  Jsou  vítány 
veškeré podněty ze strany členů Akademického senátu pro zefektivnění výuky,… 
Dr. Pilátová:  Jsou nějaké bližší  informace ohledně očkování akademických pracovníků? 
Odpověď:  Bylo  přislíbeno,  že  skupina  akademických  pracovníků  bude  zařazena  do 
prioritní skupiny, nicméně zatím je nedostatek vakcín. 
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Dr.  Sedláček:  Dostává  množství  dotazů  od  studentů  DSP,  zda  mohou  docházet  na 
fakultu. Odpověď: Stále platí stejné podmínky – situace není příznivá, z toho důvodu je 
doporučeno  využívat  práci  z domova  v maximální  míře;  navíc  je  to  i  ohleduplné  ke 
kolegům. 

‐ Byla  provedena  analýza  toho,  jak  studenti  prvních  ročníků  hodnotí  v době  epidemie 
distanční  výuku;  reakce  studentů  na  distanční  výuku  na  Fakultě  chemické  byla  ve 
srovnání s ostatními fakultami velmi dobrá.  

‐ Národní  akreditační  úřad  pro  vysoké  školství  neudělil  akreditaci  navazujícímu 
magisterskému  akademicky  zaměřenému  studijnímu  programu  Potravinářská  chemie. 
Bude třeba změnit směrnice pro přijímací řízení, jelikož není možné do tohoto studijního 
programu  přijímat  studenty.  Dokumenty  budou  dnes  dofinalizovány  a  zaslány 
předsedovi AS: 
M. Adamczyková: Jaká je pravděpodobnost, že by se studenti, kteří by se zatím přihlásili 
do SP Medicínské aplikace, mohli přeřadit zpět do SP Potravinářská chemie? Odpověď: 
Akreditační  procesy  trvají  dlouhou dobu; do  září  se  to nestihne. Alternativou by mohl 
být SP Chemie přírodních látek, který se připravuje a bude v gesci ÚCHPBT. Lišit se bude 
zejména  v tom,  že  zde  nebudou  potravinářské  obory;  schvalován  tedy  bude  v rámci 
institucionální  akreditace;  poslední  zasedání  RVH,  na  kterém  by  mohl  být  tento  SP 
schválen, je plánováno na 29. 6. 2021. 

‐ Fakulta chemická byla poměrně úspěšná při získávání prostředků z rozvojových projektů 
VUT;  předpokládá  se  využití  na  dovybavení  učeben,  distanční  výuku,  učební  opory 
v češtině  i  angličtině.  Nyní  probíhá  monitoring  ukazatelů,  které  budou  muset  být 
naplněny; mezi tím mohou členové AS zasílat případné náměty na inovaci výuky.  
Dále fakulta obdržela i investiční prostředky – předpoklad využití zejména na interaktivní 
projektory. 

‐ Fakulta byla úspěšná i při získávání projektů mezifakultního specifického výzkumu. 
‐ K dalším významným úspěchům fakulty se řadí i počet a kvalita publikovaných článků. 

 
Předseda AS otevřel diskuzi pro dotazy na vedení. 

Doc. Diviš 

 V rámci vyplňování  informací do systému hodnocení akademických pracovníků se stále 
otevírají  nová  pole  k vyplnění;  existuje  nějaká  souhrnná  informace,  jak  postupovat? 
Reaguje děkan: Dle oficiální informace z rektorátu je v současné době stop stav; systém 
celkem obsahuje cca 350 položek. Vedení FCH se dohodlo, že naše fakulta bude sledovat 
jenom  základní  ukazatele  tak,  aby  byl  systém  co  nejjednodušší.  Veškeré  ostatní 
informace budou vyplňovány do  IS Apollo,  část G. Prof. Veselý doplnil,  že v posledním 
únorovém týdnu byla omylem zavřena jedna položka, proto ji nechal znovu otevřít, jinak 
o žádných dalších změnách nebyl informován.  
 

Dr. Sedláček 

 Jaký je další plán ohledně Chemistry & Life? Odpověď: Již je připraven rámcový program 
i nejzazší termíny, kdy lze akci zrušit. Předpokládá se, že hlavní část proběhne ve čtvrtek 
(průmyslové fórum, prezentace fakulty a večerní společenská část – i pro absolventy). Ve 
středu odpoledne by se mohla uspořádat odborná fóra. Do podzimní části se zvažuje o 
zapojení studentů – prezentace výsledků specifického výzkumu. 

 V jaké fázi je příprava pravidel rozpočtu a rozpočtu fakulty? Kdy bude třeba součinnost 
EK AS? Pokud jsou změny, jak zásadní?  Odpověď: V průběhu ledna a února probíhaly na 
VUT debaty  týkající  se  rozdělení  institucionálního příspěvku na  výzkum a  způsobu,  jak 
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zohledňovat počty studentů. Nyní  je v AS VUT  již model, který vyhovuje většině fakult. 
Na základě pravidel VUT budou připravena i pravidla pro FCH; předložení do AS FCH se 
předpokládá v horizontu cca 1 měsíce. 
Pokud jde o změny, zatím je situace taková, že model je podobný tomu, který se používá 
dosud.  Diskutuje  se  ještě  o  stabilizační  složce,  kdy  se  hledá  vyváženost mezi  tím,  aby 
byla  zajištěna  dostatečná  stabilita  pro  výzkumné  týmy,  ale  aby  nebyla  současně  i 
demotivující. 
Doc.  Diviš  potvrdil,  že  pravidla  rozpočtu  VUT  jsou  již  projednávána  v EK  AS  VUT; 
předpokládá se, že by do konce března měla být schválena. 
 

AD 3)  
Předseda AS FCH otevřel diskuzi.  
Doc. Diviš 

 Ustanovující zasedání AS VUT by mělo proběhnout v květnu. 
 
Závěrem předseda AS FCH VUT v Brně poděkoval všem za účast. 
 
Brno, 15. 3. 2021           
Zapsala: Mgr. Ilona Pipková           
 
 
.....................................                                                   
  ..…………………………………………. 
   Bc. Jan Zahrádka              doc. Ing. Stanislav Obruča, Ph.D. 
 Předseda SK AS FCH                  Předseda KAP AS FCH 
     
 

……………………………………. 
doc. Ing. Pavel Diviš, Ph.D. 

Předseda AS FCH 


